
VASTGESTELD VERSLAG WIJKBERAAD ARCHIPEL & WILLEMSPARK 
Dinsdag 28 november, ‘t klokhuis

Aanwezig: 
Bestuur: Nico Westpalm van Hoorn (voorzitter), Derk Hazekamp (lid Openbare Ruimte), Ewoud Modderman
(penningmeester), Agnès Philipse (lid Verkeer), Willem Vader (lid Ruimtelijke Ordening), Hans Khouw 
(Internationals), Kaarina Zimmer (secretaris)

Auke van der Kooi, Mary Thijssen, Ank Beekman, Annemieke Redeman, Nico Koppers, Petrus van Duyne, 
Ariana Bielski, Arnout Offers, Tjebbe Ypma, Arjan Hamburger, Hein Morel van Mourik, Vandana Sharma, 
Tim Dike, Oscar de Savornin Lohman, Claire Conolly, Rinette Julcher, Michele de Waard, Ite van Dijk, 
Andrew van Esch, Susana Overlack, Winne Bellaar Spruyt, Eliëtte Jongmans, Wout van Dijk, Wil van der 
Hooft, Marian en Hans Bussink, Salma Ben Amor, Isabelle van Milligen, Manon Dijkers, Rogier Minderhout, 
Ada Rutgers, Tobias Cohen Jehoram, Bert Bos, Robert Kat, Ad Qaedvlieg,Sander Pronk (Gem.) Peter Paul 
Tobi.

Bericht van verhindering: 
Loulène Boersma en Ruud van Ruijven, Jan Bovy, Marlijn Groen, Kiddy Kohnstamm, Erika Verhulst, Marie-
Louise de Ridder, Alexandra van den Bosch, Joke Hamers

1 Opening Wijkberaad, algemene mededelingen
De voorzitter opent om 19.30 uur de vergadering. 

2 Bezoek wethouder Arjen Kapteijns. Toelichting op de Wijkagenda
Zie https://wijkagenda-archipelwillemspark.denhaag.nl

Sander Pronk refereert aan de Wijkagenda met de vier bekende thema’s (parkeren en mobiliteit, verkeer 
en veiligheid, sterk sociaal netwerk, duurzaam en groen).  Tirza wordt voorgesteld, zij is de projectmanager 
die nu de verdere uitwerking van de agenda gaat leiden.  De uitvoering duurt vier jaar.  De 1e stap is het 
uitvoeringsplan maken. Buurtbewoners kunnen er een rol in spelen.  Thirza komt begin 2024 langs per 
werkgroep.  Acties moeten wel passen binnen het beleid en gemeentelijke kaders.  Samen wordt dan 
gewerkt aan de uitvoering van het plan.  Sander doet een oproep aan bewoners om zich aan te melden 
voor de werkgroepen.

Wethouder Kapteijns wordt welkom geheten en gevraagd het woord te nemen.  Arjen zegt dat als de 
lijntjes gemeente-wijk passen, “we het dan ook maar moeten doen”.  Hij ondervond het fiets parkeren aan 
den lijve bij de aankomst in het Klokhuis.  Hij geeft ook aan dat vele geparkeerde auto’s en geblokkeerde 
stoepen hem aanspreken qua aandachtspunt. Vergroening past ook in zijn portefeuille, vanuit 
klimaatadaptatie (meer groen, hittestress, opvang water). En energietransitie (‘bevorderen milieubewust 
gedrag bewoners”) sluit aan bij ambitie 2030.

Petrus van Duyne vraagt of de werkgroepen beschreven zijn. Nico antwoord dat dat nu gaat gebeuren. 
Petrus geeft aan dat hij heeft gekeken in de wijk en een lijst van 141 plaatsen heeft bedacht waar 
vergroening kan plaatsvinden. Ook zijn er nog 4 andere personen die ideeën hebben. Hij breekt een lans 
voor voedselbomen en vindt dat spoed nodig is.  
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Sander geeft aan dat bij de voorbereidende bijeenkomsten diverse suggesties zijn opgehaald en dat die 
meegenomen worden.  Arjan Hamburger vraagt of die voorstellen via de werkgroepen moeten lopen? Of 
mag je zelf aan de slag?  En hoe zit het met de financiële middelen? Lopen die via de BO of kun je daar zelf 
ook aanspraak op maken? Komt er überhaupt geld naar de wijk?

Arjen verduidelijkt dat de Wijkagenda geen bureaucratisch proces moet worden. In het collegeakkoord is 
geld vrijgemaakt voor vergroening, dus A&W kan zeker ook meedoen.

Ad Quadvlieg vraagt of er wijkbudgetten zijn of een grote pot en wie het eerst komt…Sander antwoordt dat
er gekeken wordt of bestaande plannen samengevoegd kunnen worden door met andere diensten samen 
te werken.  Men kijkt eerder naar samenwerken met verschillende diensten om kosten te drukken en zo 
geld beschikbaar te maken. Hans Bussink vraagt om hoeveel geld het concreet gaat.  

Arjen zegt dat er ieder jaar 7 miljoen vrijgemaakt wort voor vergroening.  Maar dat moet gekoppeld 
worden aan projecten (werk met werk).  Als de straat opengaat kun je daar ook vergroening in meenemen. 
Maar er hoeft niet per se gewacht te worden op een project als er goede plannen zijn.   Else Ponsen vraagt 
hoe het zit met de prioritering. Nico geeft aan dat we voor sommige zaken afhankelijk zijn van de gemeente
(denk aan bomen planten), maar dat we ook dingen zelf zouden kunnen oppakken.  Bert Bos geeft aan dat 
we een kans hebben gemist met de aanleg van glasvezel toen alle stoepen opengingen.  Arjen: kabels 
worden aangelegd door commerciële bedrijven, hebben we als gemeente niet zoveel betrokkenheid bij. Hij 
zou het niet als gemiste kans willen beschouwen. Maar wel als je iets ziet in een straat waarbij je een kans 
ziet om te vergroenen dat je dan met ideeën komt. Hou er rekening mee dat ook onder de grond de stad 
erg druk is met kabels en leidingen.

Petrus vraagt om een aanspreekambtenaar. Sander steekt z’n hand op.  Ad van Haren (ver. 
Surinamestraat/Paramaribostraat) heeft last van wateroverlast, 5 kuub water uit de kelder gepompt. Hij 
kan als particulier niets doen aan het grondwaterpeil en wordt totaal niet geholpen door de gemeente.  
Iedereen verwijst naar iedereen. Hij is erg teleurgesteld.  Arjen begrijpt de vervelende situatie en stelt voor 
dat er contact wordt opgenomen, met de waarschuwing dat het heel ingewikkeld is. Als huiseigenaar ben je
verantwoordelijk voor het waterdicht houden van het huis. Ad geeft aan dat hij in 40 jaar met diverse 
waterstanden is geconfronteerd en verwijst verantwoordelijkheid voor grondwater naar de gemeente.

Manon Dijkers: het is moeilijk om de gemeente te bereiken. Bijvoorbeeld laadpalen, wij willen invloed 
hebben op waar ze komen, maar er wordt geen opvolging gegeven aan toezeggingen. Kleine initiatieven 
krijgen weinig gehoor en van bewoners wordt een afwachtende houding verwacht.  Arjen: ik begrijp het. 
We moeten dit als gemeente beter doen als ik de ervaringen zo hoor. De gemeente is een grote, logge 
organisatie met veel afdelingen. We kennen niet iedereen, maar op het einde van de dag moeten de vragen
die gesteld zijn wel beantwoord worden. Het zou niet uw zorg moeten zijn. Het gaat steeds beter, maar nog
niet altijd goed. Arjen kijkt Sander en Tirza aan. Sander geeft aan dat het tijd kost.  Nico vraagt of we 
kunnen opschalen naar de wethouder als het niet snel genoeg gaat.  Arjen geeft aan dat de deur (of in elk 
geval de mailbox) altijd open staat. Soms duren dingen wat langer of zijn er redenen waarom de gemeente 
iets niet kan oppakken, maar dat bericht zou u dan wel moeten bereiken.  

Pépé Tobi: refereert aan Gerard Spierenburg. Die schreef iets op en binnen no time was er een reactie. 
Hans Bussink valt Tobi bij.  De zaal denkt dat Sander de nieuwe Gerard is. Jelle: Sander heeft bepaalde 
taken, maar kan ook niet alles.  Sander: Gerard had een andere functie, we hebben geen wijkmanager. Dan 
kom je eerder bij de teammanager uit.  Jelle verzoekt de gemeente om een wijkmanager aan te stellen en 
op dat verzoek terug te komen.  Arjen reageert: Sander is voorlopig het aanspreekpunt, als het teveel voor 
hem wordt dan kijken we verder.  Sander laat zijn contactgegevens achter.  Contact met de gemeente kan 
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ook via de website of telefonisch 14070.  Hans Bussink: we hebben een 24 uur stad, de gemeente moet ook
24 uur beschikbaar zijn.  

Nico bedankt de Wethouder voor zijn komst.  

3 Presentatie maatregelen bij sluiting Hubertustunnel en viaduct – Maarten Renz, 
omgevingsmanager gemeente Den Haag

Er zijn regelmatig storingen aan de tunnel en de installaties moeten vervangen of vernieuwd worden.  De 
afwatering loopt door kolommen van het viaduct.  Je ziet er niets van maar ook niet als het verstopt zit. 
Dan krijg je betonrot. Het valt nog niet uit elkaar, maar je moet er wel op tijd iets mee. Ook moeten 
viaducten opgekrikt worden en dat heeft nogal wat voeten in de aarde.

Wij zitten nu in de periode van de aanbesteding. De aannemer krijgt een tijdsslot van 1-1-2025 tot 30-4-
2026. Dat hoeft niet de daadwerkelijk doorlooptijd te zijn. De tunnel zelf gaat maximaal 1 jaar dicht, in de 
periode 1-3-2025 tot 30-4-2026.  Beide buizen gaan tegelijkertijd dicht.  In totaal duurt het 16 maanden.

De maatregelen zullen veel verkeershinder opleveren. Er gaan zo’n 30.000 auto’s door de tunnel per dag.  
Het is nog onduidelijk of lijn 9 hinder gaat vinden van de werkzaamheden. Het staat niet in het bestek.  De 
fietsenstalling bij CS zou weer beschikbaar moeten zijn bij aanvang van de werkzaamheden.

Nico bedankt Maarten voor zijn heldere uiteenzetting.

4 Verslag Wijkberaad van 26 september 2023

Iedereen heeft de gelegenheid gehad om op het verslag van 26 september jl. te reageren. 
Bert Bos: p.2, pt. 6: AWOC wordt geen BIZ. AWOC is voor alle ondernemers, BIZ is uitsluitend voor 
winkeliers.   
Typefout op p. 16, pt. 14: “Perken” i.p.v. “Berken”.
Het verslag wordt vastgesteld. Eventuele verdere opmerkingen n.a.v. het verslag kunnen bij het 
betreffende agendapunt aan bod komen.  
Nico: Tjebbe Ypma voorzitter is van de werkgroep Zorg en Welzijn.  Tjebbe zal zich regelmatig bij het 
bestuur aansluiten om over dat onderwerp te berichten.

5 Politie - Wijkagent Robert Kat

Robert presenteert de cijfers voor Q3.  
Diefstallen personenauto’s: van 3x in Q2 naar 8 (!) in Q3. Leg geen telefoon of laptop in je auto.
Overlast zwervers: 12 naar 13 x.
Overlast verwarde personen 14 naar 28 (Poolse tentenkamp achter Madurodam opbreken was oorzaak). 
De boswachter is ermee bekend. Er is geen overlast. 
Er zijn nu twee opvanglocaties waar daklozen naar toe worden verwezen.
1x straatroof (al zijn er wat vraagtekens bij).In grote lijnen dezelfde cijfers als bij de vorige overleg  en wat 
er omhoog gegaan is te verklaren. Inbraken in woningen: valt mee. Niet 1 inbraak bekend.

Tips: 
 Doe je bluetooth uit in de auto. Als je langs een auto loopt kan en dief apparatuur detecteren. 
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 Als je langs een huis loopt en je ziet een papiertje of stokje in het kozijn: trek het eruit. Dat is een 
signaleringstruukje om te zien of er iemand wel of niet thuis is.

 Als je en appje krijgt met verzoek om geld over te maken: niet intrappen.
 Als je telefoon maar 1x overgaat: niet terugbellen! Je komt in een duur belsysteem terecht.

Robert verzoekt mensen niet zelf dingen oplossen. Niet zelf voor politie spelen Dat is niet de bedoeling.  
Bel 112 of 0900-8844.  Telefoon en mailadressen wijkagenten staan in de wijkkrant.

6 Media

Wijkkrant
De novembereditie van de Wijkkrant is net uit. De eerstkomende volgt in februari. Aandacht zal er 
zeker zijn voor de voedselbankactie. Vandana legt uit hoe de actie werkt. Het Klokhuis is het 
centrale opslagpunt waar spullen naartoe gebracht kunnen worden.  Er zijn al 39 vrijwilligers die 
gaan helpen.  Zij roept iedereen op om droogwaren en verzorgingsproducten te doneren. Met 
Albert Heijn is geregeld dat de vrijwilligers die deze actie gaande houden binnen mogen staan. 

Website en Nieuwsbrief
De Nieuwsbrief die iedere twee weken door Maud Siegmund wordt verzonden komt voortaan ook 
op de Website te staan.

7 Ruimtelijke Ordening

Omgevingswet
Willem Vader rapporteert.  De Omgevingswet wordt per 1 januari 2024 van kracht.  26 wetten die 
betrekking hebben op de leefomgeving (bijv. luchtkwaliteit, bebouwde omgeving, natuur, water) worden 
dan in één wet samengebracht.  Het doel: minder regels, meer samenhang, meer overzicht.  Verschillende 
bestuursniveaus (gemeente, provincie, rijk) stellen een omgevingsvisie op, voor de langere termijn.  Deze 
moeten per 1 januari 2027 klaar zijn.  Dan komt er ook een omgevingsprogamma om tot realisatie van de 
visie te komen.  Uiteindelijk resulteert dat in een Omgevingsplan voor het hele grondgebied, bijv. Den 
Haag.  De Gemeente krijgt meer vrijheid, maar moet wel participatie inbouwen.  Het beschermd 
stadsgezicht wordt onderdeel van het Rijks omgevingsplan. Bestemmingsplannen worden 
Omgevingsplannen, maar veranderen niet. Er is een Omgevingsloket. Zie 
www.informatiepuntleefomgeving.nl en de daar opgenomen links. 

Plein 1813 nr. 4
Dit pand is met veel aandacht in oude luister hersteld.  Het kantoorgebouw erachter wordt gesloopt en er is
een nieuw kantoorgebouw gepland dat speels opgaat in de achtergrond. Het wordt een parel aan het Plein.
Het is bestemd als kantoorgebouw voor Main Partners, een investeringsmij. 
 
Rijschool in de Riouwstraat
Geen verdere ontwikkeling.  Bestuur St. Petrus Banden heeft belangstelling voor het terrein. De plannen 
zullen vallen onder de nieuwe Omgevingswet. 

Politiebureau-complex Burgemeester Patijnlaan
In het verslag van het buurtberaad van 26-1-2023 staat dat op verzoek van met name de omwonenden, 
gesteund door de Bewonersorganisatie, er naast de bouw van kantoren ook ruimte zou komen voor 

4

http://www.informatiepuntleefomgeving.nl/


woningen. Auke van der Kooi merkt op dat de toedracht omgekeerd was: het was de Bewonersorganisatie 
die pleitte voor meer woningen op de locatie van het politiebureau. De omwonenden van het Monchyplein 
waren en zijn beducht voor te intensieve bewoning rondom het Monchyplein maar hebben zich neergelegd
bij een beperkte woonbestemming (op voorwaarde van de bijbehorende infrastructurele voorzieningen 
zoals parkeergelegenheid voor auto’s en fietsen, relax- en groenvoorziening).

Over dit plan is verder niets nieuws te melden.

9 Duurzaamheid/Energietransitie

Jelle de Boer rapporteert.
Het Rijk: de Wet Collectieve Ruimte is nu ter advisering naar de Raad van State.  Wij zouden een 
warmtegemeenschap kunnen zijn als bedoeld in de wet.
Provincie: er is subsidie voor initiatieven voor lokale warmte.  
Gemeente: we hebben een aanvraag gedaan voor subsidie voor bronnen onderzoek en ook voor het 
opzetten van een communicatiemiddel op wijkniveau. 
Werkgroepen: communicatie naar bewoners, technisch bronnenonderzoek, organisatorisch en financieel.
Jelle vraagt mensen zich aan te melden, we kunnen iedereen gebruiken.

  
11  Zorg & Welzijn

Tjebbe Ypma: wij willen een zorgzame buurt op gang brengen met wijkbewoners en mantelzorgers. We 
moeten (willen) langer thuis wonen en dus willen wij de zorg vanuit de wijk bevorderen.  Daarom zijn wij op
zoek naar mantelzorgers in de wijk en wat hun zorgen en wensen zijn.  In de komende wijkkrant zullen we 
ook stilstaan bij waar we zijn met ziekenhuis Bronovo. Tjebbe laat zijn gegevens achter.

12 Internationals

Hans Khouw: de werkgroep Internationals is onlangs gevormd om via de netwerken van de leden erachter 
te komen wat de behoeften zijn van de internationals.  Zo wordt de agenda van het komend Wijkberaad 
vóór het Wijkberaad in de werkgroep doorgenomen. Onze internationale buren willen meewerken aan de 
implementatie van de Wijkagenda.  En, wat verwachten we van elkaar?  Feedback en communicatie 
verbeteren.  

13 Cultuur

Bert: 17 februari is weer het Concertpodium.

Komende zaterdag 2 december komt Sinterklaas op zijn schimmel door de Bankastraat.

AWOC: De stomerij wordt meer AH in de Sumatrastraat, de Kruidentuin wsl Ecoplaza,  de Exotenhof is weg 
en komt te huur op termijn.   De BIZ Bankastraat i.o. is nu 34 met winkeliers.

Het Schakelpunt: eerste vrijdag van de maand, lezing over H van Meegeren door Heldring.

14 Rondvraag en sluiting 
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 Oud-voorzitter van de BO Wybe Taekema is overleden. Wij gedenken hem als een voortreffelijk 
voorzitter en hij is van grote betekenis geweest voor de Bewonersorganisatie.  In de volgende 
Wijkkrant zal aandacht aan hem worden geschonken.  

 De Nieuwsjaarreceptie is op zondag, 14 januari 2024

 Jelle de Boer zou graag inbreng van de Internationals horen op het gebied van Duurzaamheid en 
Zorg en Welzijn.  

 Ombouw koetshuis Burgemeester Marijnenlaan: de Rechtbank heeft de vergunning vernietigd. 

De voorzitter sluit de vergadering rond 21.30 uur.

Het volgende Wijkberaad is op 20 februari 2024. 
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